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Plats och tid Styrelsemöte onsdagen den 20 november 2024, kl 15.00-16.45 

Södra Vätterbygdens folkhögskola, Jönköping 

Beslutande Klas Rydell, Försäkringskassan, ordförande 

Anna Svensson, Arbetsförmedlingen 

Håkan Sandgren, Region Jönköpings län 

Anna-Karin Slunge, Vaggeryds kommun 

Henrik Larsen, tjänstgörande ersättare Jönköpings kommun 

Hans Jarstig, Habo kommun, §§ 1-10  

 

 

Övriga närvarande Peter Hedfors, förbundschef 

Mia Alfredsson, verksamhetsutvecklare 

Tre representanter i beredningsgruppen, §§ 1-9 

 

 

  

 

 

 

 

Utses att justera 
Anna Svensson Paragrafer   §§ 1-17  

Justeringens plats och 
tid 2024-11-26 digitalt via Comfact  

Under-
skrifter 

Sekreterare Justerat digitalt  

  Peter Hedfors       

 Ordförande Justerat digitalt  

  Klas Rydell       

 Justerande Justerat digitalt  

 Anna Svensson  

ANSLAG/BEVIS 

 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ Samordningsförbundet Södra Vätterbygden  

Datum för sammanträdet 2024-11-20 

 

 

Datum för anslags 

uppsättande 2024-11-26 

Datum för anslags 

nedtagande 2024-12-18 

Förvaringsplats för 

protokollet Samordningsförbundets kansli, Tändsticksgränd 23, Jönköping 

Underskrift   

 Peter Hedfors, förbundschef  
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§ 1.  Öppnande 

Klas Rydell öppnade mötet. Uppgifter om arvodering noterades. 

Sammanträdet avslutade en hel strategidag med styrelsen och beredningsgruppen. 

 

§ 2.  Val av justerare 
Styrelsen beslutade att välja Anna Svensson till justerare. 

 

§ 3.  Fastställande av dagordning 

Styrelsen beslutade att fastställa dagordningen. 

 

§ 4.  Aktuellt i förbundet 
Förbundschef och verksamhetsutvecklaren informerade om Aktuellt i förbundet, bl a om det 

planerade öppna mötet 241203 med redovisning av resultatet av utvärderingen av FIA. 

Styrelsen beslutade att lägga rapporten till handlingarna.  

 

§ 5.  Meddelanden 

Följande meddelanden, avtal mm anmäldes till styrelsen 

a) Protokoll AU 241025 

b) Minnesant Beredningsgruppen  241016 

c) Minnesant styrgrupp NOVA 240813 

d) Minnesant styrgrupp Enter 240927 

e) Minnesant styrgrupp FIA 240906 

f) Minnesant styrgrupp KPF 240904 

g) Minnesant styrgrupp ESF-projektet Räkna med oss 241007 

h) Protokoll KF Jönköpings kommun 240829 om ansvarsfrihet för år 2023 

i) Beslutsprotokoll 241011 från Försäkringskassan om ansvarsfrihet 2023 

j) Protokoll från styrelsemöte med NNS 240918 

k) Mail ”På gång i NNS” september 2024 

l) Nyhetsbrev 2 till Vaexthusets Kunskapsnätverk 
 

Förbundschef konstaterade att alla parter nu tagit beslut om ansvarsfrihet för 2023. 

 

Styrelsen beslutade att lägga meddelandena till handlingarna 

 

§ 6.  Verksamhetsplan 2025 

Förbundschef kommenterade förslaget till verksamhetsplan och beslut som kommit från 

Försäkringskassan, Region Jönköpings län och kommunerna Mullsjö och Jönköping under 

samrådstiden. Det finns inga förslag till ändringar av formuleringarna i planen. 

 

Styrelsen beslutade 

att fastställa Verksamhetsplan 2025 enligt förslag. 

 

§ 7.  Lex Heller 

Förbundschef och verksamhetsutvecklaren presenterade en rapport om de 47 anmälningar om 

avvikelser i samverkan som kommit in sedan starten 2019. De huvudsakliga 

rekommendationerna till styrelsen är: 
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1. Förbättra samverkan och koordinering mellan vårdgivare, Arbetsförmedlingen och 

Försäkringskassan, särskilt vid övergångar för individer mellan olika stödinsatser och 

rehabiliteringsåtgärder. 

2. Stärk rutinerna för inskrivning och bedömning av individer med särskilda behov, och 

säkerställ att det finns tillräckligt med handläggare som kan bemöta dessa individer på rätt 

sätt. 

3. Tydligare ansvarsfördelning mellan aktörer och snabbare handläggning för att undvika 

att individer hamnar mellan stolarna, särskilt vid bedömningar av arbetsförmåga och 

sjukersättning. 

4. Ökad flexibilitet för AI-beslut inom Arbetsförmedlingen så att handläggare kan göra 

individuella bedömningar när AI-systemet inte ger rätt stöd. 

Under perioden har ett antal åtgärder vidtagits från förbundet med anledning av de gjorda 

anmälningarna, bl a följande: 

• Info till berörda chefer vid bemötandeproblem och när rutiner inte fungerat 

• Samverkanskoppen med info om AFs digitala arbetssätt och Statens Servicecenter 

• Kompetensutveckling kring parternas uppdrag och ansvar, kulturkunskap, bemötande, 

SIP och samverkansformer. 

 

Beredningsgruppen diskuterade rapporten vid sitt möte 241016. Gruppen ställde sig positiv till 

både Lex Heller som arbetssätt och de åtgärder som vidtagits. Anmälningar av liknande 

problem kommer även in i andra avvikelsesystem och till personligt ombud. 

Beredningsgruppen gav Mia i uppdrag att bjuda in till möte med de berörda, för att diskutera 

möjligt samarbete framåt. 

 

Anna Svensson förklarade att AI aldrig tar beslut på Arbetsförmedlingen. Även om AI bistår 

med bedömningar så är det handläggare som tar besluten.  

  

Styrelsen beslutade  

att uttrycka sitt stöd för aktuellt arbetssätt och lägga rapporten till handlingarna. 

 

§ 8.  Övriga frågor 

Det fanns inga övriga frågor. 

 

§ 9.  Avslut av offentliga delen av styrelsemötet 

Ordföranden förklarade att styrelsens offentliga möte avslutades. Representanterna från 

beredningsgruppen lämnade rummet. 

 

§ 10.  Ansökan om medel till IT-spåret 

Eftersom en i styrelsen anmält att han behövde avvika tidigare, lyftes denna punkt upp. 

 

Förbundschef presenterade och kommenterade ansökan om fortsatta medel till IT-spåret. 

Olika aspekter av och synpunkter på ansökan och möjliga beslut diskuterades.  

Argument som framfördes för att bevilja medel enligt ansökan: 

- Verksamheten är bra för målgruppen och har gett goda resultat 

- Det är viktigt att fortsätta ett gott samarbete mellan alla berörda parter 
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- En förankring har skett hos de flesta av förbundens medlemmar i länet 

- Det är bra för verksamheten och deltagarna att få besked så tidigt som möjligt 

Argument som framfördes för att avslå ansökan: 

- Insatsen är mycket dyr per deltagare, till en mycket smal målgrupp. Fler kan få samordnat 

stöd om medlen används till annan verksamhet. 

- Ansökan visar en ignorans gentemot tidigare framförda synpunkter från förbunden 

- Förbundet har redan beslutat om en medelsfördelning i treårsbudgeten. Om medel ska 

beviljas till IT-spåret så behöver det ske genom minskad finansiering av någon annan 

gemensam insats. 

Argument som framfördes för att återremittera ansökan till regionen: 

- Mycket har ändrats vad gäller arbetssätt mm som inte framgår i ansökan. 

- Många frågor som ställts till regionen i samband med beredningen inför styrelsemötena 

har inte besvarats. 

- Man har inte förklarat vilka överväganden man gjort angående de slutsatser och förslag 

som kom fram i utvärderingen som regionen gjorde tidigare i år, bl a om de olika 

finansieringsalternativen. 

- Fördelningen om fem platser per förbund har inte visat sig stämma med behovet. Den 

behöver ändras. 

- Eftersom upphandling inte gjorts än, så är det oklart om faktisk totalkostnad bara blir 2,4 

milj per år. Hur tänker regionen att en eventuell högre totalkostnad ska finansieras? 

 

Styrelsen beslutade efter omröstning 

Att återremittera ansökan till regionen för komplettering. 

 

§ 11.  Avtal om dataskyddsombud 

Förbundschef informerade om möjligheten för förbundet att ingå i en ring med 

dataskyddsombud som flera förbund har skapat. Föreslaget upplägg, avtal och rapport om 

innevarande år i DSO-ringen presenterades.  

 

Styrelsen beslutade att teckna avtal om att förbundet ska ingå i DSO-ringen enligt förslag. 

  

§ 12.  Avtal om hemsida 

Förbundschef informerade om arbetet för att hitta en ny lösning efter att Jönköpings kommun 

sagt upp överenskommelsen med förbunden i länet angående hantering av förbundens 

hemsida. Ingen annan medlem är beredd att ta över ansvaret. Ett förslag till avtal har därför 

tagits fram direkt med leverantören Sitevision, som innebär en merkostnad jämfört med idag. 

Kostnaden delas lika mellan de tre förbunden i länet.  

 

Styrelsen beslutade  

att godkänna förslaget till avtal angående gemensam hemsida för förbunden i länet. 

 

§ 13.  Personalfrågor 

Förbundschef påminde om önskan att gå ned i arbetstid till 80% 250301. Han har inte bestämt 

när han lämnar sin tjänst helt för pension. En planering har påbörjats med förbundens 
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verksamhetsutvecklare och de båda styrelserna behöver mötas. AU i Finnveden har föreslagit 

att de båda styrelserna möts i ett digitalt möte i januari. Se kommande mötesplanering. 

 

Även i styrelsen blir det förändringar. Klas Rydell lämnar den tjänst som gjort att han varit 

Försäkringskassans representant i styrelsen, p g a en stor omorganisation. Anna Svensson har 

fått en tjänst inom Region Jönköpings län, så Andreas Appelberg tar över som ordinarie 

ledamot och sektionschef Anna Badh blir ny ersättare. Även Henrik Larsen, Carina Åberg och 

Mia Frisk lämnar sina poster som ersättare. Förbundet har inte fått beslut om vilka som 

ersätter Klas Rydell eller ersättarna än. 

   

Styrelsen beslutade  

Att lägga informationen till handlingarna. 

 

§ 14.  Beslut med anledning av behovsanalys och genomlysning 

Under dagens strategidag kommenterade Mia Alfredsson den behovsanalys som redovisats 

tidigare och Joakim Tranquist redovisade den genomlysning han gjort av Enter, Nova och 

FIA. Se separata bildspel. Medarbetarna i insatserna deltog i redovisningen och lämnade några 

reflektioner. Resultatet, prioriteringar och processen vidare diskuterades i grupper och i 

plenum med styrelse och beredningsgrupp. 

 

Styrelsen diskuterade vilka åtgärder som är viktigast att gå vidare med direkt. Det är viktigt att 

värna arbetsmiljön och bistå de finansierade medarbetarna att diskutera vidare och formulera 

de verksamhetsplaner och flödesscheman som önskas. Detta underlag är även viktigt för de 

fortsatta diskussionerna om vad styrelsen önskar att insatserna ska göra. 

 

Samtidigt behöver alla berörda få klart för sig varför Finsam kom till och vad som är syftet 

med detta samarbete. Och vi behöver förtydliga ansvar och roller. Ett stort arbete har redan 

gjorts, som formulerats i dokumentet ”Processer och ansvar i förbundet”. Det kan behöva 

kompletteras utifrån resultatet av genomlysningen och dagens diskussioner. 

 

Förbundet påverkas av att SUS-systemet stängdes ned. Styrelsen bedömde att Tranquists 

förslag att göra en mer genomarbetad modell för uppföljning ska prioriteras. Vi kan inte 

invänta beslut om ett nationellt system. 

  

Styrelsemötet i februari förlängs till en halvdag för att styrelsen ska hinna diskutera mer om 

genomlysningen och kommande steg i processen. Tranquist bjuds in till mötet. 

Även om olika personer och grupper är involverade i de olika processerna så ges uppdragen 

till förbundschef. Denne ansvarar för processerna gentemot styrelsen. 

 

Styrelsen beslutade  

Att i februari ta ställning till hur processen efter behovsanalys och genomlysning bör fortsätta 

efter följande inledande uppdrag. 

 

Att ge förbundschef i uppdrag att innan nästa styrelsemöte 

- förtydliga för alla berörda varför Finsam finns, 

- aktualisera och vid behov komplettera dokumentet Processer och ansvar i förbundet, 

- påbörja framtagande av förslag till en ny uppföljningsmodell, 
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- organisera workshops med teamen i Enter och Nova, 

- bjuda in Joakim Tranquist till styrelsens möte i februari. 

 

§ 15.  Årsplanering 2025 

Styrelsen beslutade om följande möten under 2025: 

Fredag 24 januari kl 08-09 digitalt, med Finnvedens styrelse. 

Torsdag 13 februari förmiddag eller eftermiddag beroende på när Tranquist kan delta 

Fredag 21 mars kl 09-11.30, plats ej bestämd. 

Onsdag 7 maj hel strategidag, med beredningsgruppen. Hälften av dagen gemensam 

vårkonferens, om Finnvedens styrelse önskar detta. 

Onsdag 11 juni kl 09-11.30 digitalt möte.  

Torsdag 28 augusti kl 09-11.30 i Verkstan. 

Fredag 26 september hel strategidag med beredningsgruppen. Plats ej bestämd. 

Fredag 3 oktober kl 08-08.30 digitalt möte. 

Tisdag 25 november kl 08-12 frukostmöte och offentligt styrelsemöte. 

 

§ 16.  Övriga frågor 

Förbundschef nämnde att det även blivit en ändring i beredningsgruppen, eftersom 

Arbetsförmedlingens representant går vidare till annat arbete. 

 

§ 17.  Avslutning 

Ordföranden Klas Rydell tackade alla för ett gott samarbete under året som gått. Han tackade 

särskilt de avgående som var närvarande, Anna Svensson och Henrik Larsen.  

Klas Rydell avslutade mötet 16.45.  
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